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Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Efter- og videreuddannelse for samfunds- 
og sundhedsvidenskab   

 

Dato og tidspunkt  Den 12. september 2023 kl. 09.30-12.00 (mødet sluttede 11.45) 

Sted  Campus Odense, HUM lokale Romeo  

Til stede  Per Vagn Freytag (PVF), Eva Draborg (EUD), Mads Bøge Kristian-
sen (MBKR) og Lars Meldgaard (LM) (med online)  
Suppleant: Jesper Raalskov (JR)   

 

Øvrige 

 

 

Gæster 

 

Afbud fra  

Adm.: Britta Løck Worm (BLW) og Carina Ingemann Nielsen 
(CIN)   

Studieleder: Marianne Harbo Frederiksen (MHF)   

 

Morten Vestergaard-Lund (MOVL) deltog ved punkt 6.  

 

Kira Vrist Rønn (KVR), Jacob Lyngsie (JALY) og Lone Christensen 

(LOCH)   

Suppleant:  Anne Sophie Oxholm (ASO)  

       

Mødeleder Per Vagn Freytag (PVF), studienævnsformand   

 



 

 Side 2 

Ad 1 Godkendelse af dagsorden (PVF)   
Bilag 1a: Dagsorden ordinært møde  

• Godkendt uden bemærkninger    

  
Ad 2 Godkendelse af referat fra møde den 12. juni 2023  
Bilag 2a: Referat fra ordinært møde  

• Godkendt uden bemærkninger   

  

 
Ad 3 Mundtlige meddelelser (PVF)  
 
HD-fællesudvalgsmøde den 22. august 2023 v/LM  
Der er pr. 1. januar 2024 valgt ny formand for HD-fællesudvalg. Det bliver Carsten 
Scheiby fra CBS, og Jesper Raalskov er valgt som næstformand.   
  
HD-fællesudvalg er i dialog med styrelsen vedrørende nogle ændringsforslag 
til HD-bekendtgørelsen, bl.a.:   

• Ændring af navn til HD 1 og HD 2 samt der kan fremover ikke gives 
merit for afgangsprojektet.   

Optag:   

• SDU har klaret sig en smule dårligere på HD 1. del og på niveau ift. 
2. del sammenlignet på tværs af udbyderne i DK.  

  
Status på HD-udviklingsplan v/JR  
HD-udviklingsplanen har to overordnede spor, der udvikles hen over de kommende 
semestre:  
 

1. Gentænkning og udvikling af det pædagogiske koncept for HD. Deri 
ligger især en udvikling af opdateret online version. Jesper Raalskov 
redegjorde for intentionen om at udvikle onlineformatet i samarbejde 
med SDUUP, DKL-HUB samt udvalgte undervisere.  
 
2. Udvikling af studenterrejsen for HD-studerende, hvor fokus er på 
kommunikation og timing af info til studerende.   

 
  
Orientering fra HD-lærermøder v/JR  
Lærermødet var lagt som et online møde denne gang bl.a. fordi eksterne lektorer 
har nemmere ved at deltage, når mødet er online. Fokus i møderne er dels pæda-
gogisk udvikling og dels information fra studieledelsen.  
  
Status på optag på Master og HD v/PVF  

• Marianne oplyste, at IVL vil tage en porteføljebetragtning på de tre 
masteruddannelser, der er på IVL. Der startes med en undersøgelse, 
som spiller ind til en arbejdsgruppe, der starter efter jul.  

 
Status HD- og Mastersekretariatet v/BLW  
 
Personalesituationen:   
Britta kunne orientere om en stabilisering af personalesituationen, dels fordi Carina 
var indtrådt i et vikariat og dels fordi der blev ydet hjælp fra andre afdelinger på en 
række opgaver.   
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Organisatoriske forandringer på SDU v/BLW  
 

• SDU’s studiechef er stoppet og der bliver slået en stilling op som vi-
cedirektør for uddannelse med reference til prorektor.  Samtidig vil 
SDU forventeligt snart udvikle en handlingsplan for de konklusioner, 
der fremkom ifm. Carve-undersøgelsen. 
 

• Reorganisering i Studieservice, hvor optaget for EVU er flyttet over i 
enheden for kandidatoptaget. Der er samarbejdsmøder med lederen 
og udvalgte kolleger fra Optagelsen og der er bla. drøftelser om opti-
mering af processerne under hensyntagen til den særlige målgruppe 
som EVU-ansøgere er.  

  

Ad 4 Skriftlige meddelelser (PVF)  
HD-uddannelsesudvalgsmøde den 3. august 2023 v/PVF - Bilag 4a  

• Ingen bemærkninger   
 
Projektgrundlag SDUx, EVU v/BLW - Bilag 4b  
 

• Projektet fokuserer på optimering af web ift. EVU, derunder at der er 
et fokus på at få vist alle tilbud og at få hjemmesiden optimeret med en 
forbedret søgefunktion på den såkaldte landing page. Se 
https://www.sdu.dk/da/uddannelse/efter_videreuddannelse  

 

  

Ad 5 Online censur SUND (EUD)   
Bilag 5a -Censorers tilstedeværelse ved mundtlige eksamener.   
 

• Studienævnets holdning er, at fysisk fremmemøde for eksterne 
censorer for MPQM er nødvendig. Dette ligger i forlængelse af 
den tidligere beslutning om, at censorer i udgangspunkt er fysisk 
til stede under eksaminer.   

 

  
Ad 6 Evalueringer på EVU (MOVL)   
Morten Vestergaard-Lund kom med et oplæg om undervisningsevalueringer på 
EVU. Håndteringen af evalueringer på heltids- og deltidsstudierne har været ad-
skilt, selvom fælles afsæt i kvalitetspolitikken. Der tales om at den systemtekniske 
understøttelse samles for hele fakultet i DKL-Hub'en.  
 
DKL vil komme til at stå for: vedligeholdelse af skabeloner til evalueringer og 
mails til studerende/undervisere samt oprettelse af evalueringer, hvor HD- og ma-
stersekretariatet står for at supportere undervisere, uddannelser og studienævn.   
 
Drøftelse i studienævnet:   
Studienævnet ønsker højere svarprocenter i evalueringerne. Der drøftes, hvordan 
svarprocenten kan blive højere.   

• Underviser meddeler i undervisningsplanen, hvornår evaluering fin-
der sted, gerne med en fælles slide ud til alle undervisere med vejled-
ning til evaluering i en lektion   

 

https://www.sdu.dk/da/uddannelse/efter_videreuddannelse
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Der drøftes ligeledes en mere håndterbar model med faseopdelt åbning af evalue-
ringer i stedet for at alle fag har individuelle evalueringstidspunkter. En øget fokus 
på standard, herunder ensartethed i skabeloner.   
 
Pilotprojekt:  
  

• En forenklet spørgeramme, hvor der indledningsvis spørges om 
”Har du overordnet set været tilfreds med undervingen? Ja/nej” Hvis 
studerende svarer ja, afsluttes skemaet. Hvis den studerende derimod 
svarer nej, udfolder det oprindelige skema sig, så der kan gives nogle 
uddybende svar. Et alternativ til det oprindelige spørgeskema kunne 
være at et kvalitativt felt bliver tilgængeligt, hvor den studerende kan 
svare.  

  
Konklusion: Morten Vestergaard-Lund og HD- og mastersekretariatet laver et op-
læg, der drøftes på et kommende møde. Målet er at afprøve i forårssemestret 
2024.  
  

Ad 7 Delpolitik 7 Studieadministration (BLW)   
Oplæg fra Britta Løck Worm om drøftelse af delpolitik 7. studieadministration og 
vejledning.   
Bilag 7a – 7. Delpolitik, studieadministration og studievejledning  
Bilag 7b – 7. Behandling af delpolitikker EVU-studienævnet.  
  
Britta gennemgår de 4. kvalitetsmål. Der drøftes, hvordan der arbejdes med kvali-
tetsmålene på HD-og mastersekretariatet.    
  
Konklusion: Studienævnet vurderer, at vi lever op til kvalitetspolitikken.   
  
Input fra Eva: få listet alle bekendtgørelser op i fælles Teams.   

  
  

Ad 8 Ansøgning til behandling HD og master (PVF)   

  

MBA: Dispensation om 5. eksamensforsøg - AFSLAG   
 

 
Ad 9 Ansøgninger til orientering MASTER (PVF)   
 
I alt 9 sager – alle taget til efterretning.   
  
FMOL: 7 stk.   
Anmodet om studietidsforlængelse – Imødekommet  
Anmodet om studietidsforlængelse – Imødekommet  
Anmodet om studietidsforlængelse – Imødekommet  
Genoptagelse af studie – Imødekommet  
Yderligere studietidsforlængelse. Forlængelse af studietiden  
med 2 år – Imødekommet  
Anmodet om studietidsforlængelse – Imødekommet  
Anmodet om at gå til reeksamen – Imødekommet  
  
MBA: 1 stk.  
Anmodet om studietidsforlængelse – Imødekommet  
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MPM: 1 stk.  
Disp. til reeksamen august 2023 – Imødekommet  

  

Ad 10 Ansøgninger til orientering HD (PVF)  
 
I alt 30 sager – alle taget til efterretning   
HD1 – 14 stk.  
2 stk. merit fra enkeltfag til hel uddannelse  
2 stk. merit for flere fag pba. HA-fag – imødekommet  
1 stk. merit for alle fag med undtagelse af Afsluttende projekt pba. HA-fag  
1 stk. ekstra tid til eksamen pba. ADHD– imødekommet  
1 stk. ekstra tid til eksamen pba. dysleksi – imødekommet  
1 stk. merit for Erhvervsret pba. fag fra Pba. i Finans -imødekommet  
2 stk. Afsluttende projekt i efteråret – imødekommet  
1 stk. merit for Samfundsøkonomi pba. Samfundsøkonomi fra AU – imødekommet  
1 stk. merit for valgfag pba. AU i ledelse – imødekommet  
1 stk. merit for Erhvervsøkonomi, Erhvervsøkonomisk metode og valgfag  
pba.enkeltfag på AU og Negot i Tysk – imødekommet  
1 stk. merit for Organisation pba. fag fra Negot - imødekommet  
  
HDR -10 sager  
AFSLAG – dispensation til at skrive Afgangsprojekt bl.a. før Praktisk seminar  
AFSLAG – merit pba. fag fra adgangsgivende eksamen (Finansøkonom)  
1 stk. dispensation til at fortsætte på Afgangsprojekt – særforløb – Imødekommet  
3 stk. dispensation fra gruppestørrelse i Praktisk seminar – imødekommet  
1 stk. merit for Praktisk seminar og 1 valgfag pba. fag fra HA – imødekommet  
1 stk. merit for Praktisk seminar, Strategisk ledelse og 1 valgfag pba. fag  
fra HA – imødekommet  
1 stk. merit for Strategisk ledelse pba. Strategisk ledelse fra HDO – imødekommet  
• 1 stk. forhåndsmeritgodkendelse af merit for valgfag pba. fag fra Aarhus  
BSS - imødekommet  
  
HDO – 4 stk.  
AFSLAG – merit på baggrund af Akademiuddannelse i ledelse  
1 stk. merit for 2. og 3. semester pba. tidligere enkeltfag og tidligere HDFR  
– imødekommet  
 1 stk. merit for valgfag pba. valgfag fra HDR – imødekommet  
1 stk. merit for 4 valgfag pba. bl.a. Cand.merc.aud. – imødekommet  
  
HDFR – 2 stk.  
AFSLAG – merit på baggrund af fag fra akademiuddannelsen  
1 stk. forhåndsgodkendelse til Eksternt regnskab fra HDR til 1 valgfag –  
imødekommet  

  

Ad 11 Eventuelt   
• PVF orienterer det øvrige studienævn om høring om udkast til lov 
om ændring af universitetsloven. Der er tale om en ændring, som gør 
det muligt for studerende at være på virtuel udveksling. Nævnet havde 
ingen bemærkninger hertil.   
 

• FMOL er i overvejelse med at udvikle 2,5 ECTS-fag til august må-
ned for at fremme fleksibiliteten på uddannelserne.  
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• PVF forslår at der holdes et fokusmøde i foråret, hvor hele porteføl-
jen af uddannelser drøftes pba blandt andet analysen fra IVL (Mari-
anne H), HD, fælles valgfagskatalog og fokus på offentlig ledelse.  

 

• Næste møde 31.10. 2023 i Stævnen på Campus – kombineret stu-
dienævnsmøde og workshop.  

  
På formandens Per Vagn Freytag’s vegne/   
 
Britta Løck Worm og Carina Ingemann, referenter 

Team Studienævn & Kvalitet, HD-Mastersekretariatet   

 

 

 

 


